
Protokół  Nr 27/16

z posiedzenia  Komisji  Środowiska i Rozwoju Wsi  z  dnia  24 października 
2016 r. 

Posiedzenie  komisji  odbyło  się  w  sali   sesyjnej  Urzędu  Miejskiego  Trzcianki  
w godzinach od 1300 do godz.1500  

 
W posiedzeniu udział wzięli:
1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 
2) Pan Krzysztof Czarnecki- Burmistrz Trzcianki,
3) Pani Grażyna Zozula - Zastępca Burmistrza Trzcianki,
4) Witold Putyrski- kierownik referatu Urzędu  Miejskiego Trzcianki,
5) Pani Agnieszka Warnkowska –Lider Odnowy wsi Rychlik,
6)   Pan Jakub Witkowski – sołtys Smolarni.

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 
Posiedzenie komisji otworzył przewodniczący komisji pan Wincenty Kilian witając 
zaproszonych gości i członków komisji. 

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia.
Przewodniczący Komisji  przypomniał porządek posiedzenia, który radni otrzymali 
wraz  z  zaproszeniem na posiedzenie.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 
3. Zatwierdzenie protokołu nr 26/16 z 14.09.2016 r.
4. Przygotowanie gminy  do  utrzymania  dróg w okresie  zimowym.
5. Informacja o przeprowadzonym  przeglądzie sal, świetlic i remiz OSP na terenie 

gminy Trzcianka.
6. Analiza materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 
7. Sprawy różne.
8. Wnioski komisji.
9. Zamknięcie posiedzenia.

Porządek posiedzenia przyjęto  przez aklamację.

Ad 3 ) Przyjęcie  protokołu  nr 26/16 z 14.09.2016 r.
Protokół  nr 26/16 z 14.09.2016 r. został przyjęty w głosowaniu: za- 7, przeciw-0, 
wstrzymało się - 0.
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Ad 4 ) Przygotowanie gminy  do  utrzymania  dróg w okresie  zimowym.
Pan  W.  Putyrski  wyjaśnił,  gmina   na  terenie  Trzcianki  posiada  35,3  km  dróg 
gminnych  z  tego  30  km to  są  drogi  utwardzone  a  5,3  km nie  utwardzone  czyli 
gruntowe. Na terenie gminy jest  prawie 137 km w tym 20 km dróg utwardzonych 
oraz 118 km  gruntowych. Na zimowe utrzymanie dróg czyli odśnieżanie i usuwanie 
gołoledzi  gmina w ubiegłym roku wydała  257, 5 tys zł,   w tym roku planowane jest 
325  tys  zł.  Obecnie  trwają  prace  końcowe  przy  tworzeniu  specyfikacji  istotnych 
warunków zamówienia  do przetargu nieograniczonego na  wybór  wykonawcy  od 
1  grudnia  2016 r  .  do  31 marca  2017 r  .  Wynagrodzenie  wykonawcy składa  się 
z  dwóch elementów tj. ryczałtu obejmującego odśnieżanie chodników, jezdni oraz 
zwalczanie  gołoledzi,  zasp  i  to  dotyczy dróg na  terenie  miasta.  Drogi  na  terenie 
miasta  podzielone  są  na  cztery  kategorie  utrzymania  zimowego tak  jak  to  miało 
dotychczas. Jeśli chodzi o kategorie, to te wyższe  czyli I i II ośnieżane są na całej  
szerokości,  posypywane  na  całej  szerokości,  podobnie  chodniki.  Oczywiście 
śnieżyca trwająca  może przedłużyć  usuwanie tych utrudnień, natomiast max czas po 
ustaniu tych  zjawisk to  nie dłużej niż 4 godziny i ma być doprowadzone do stanu 
przejezdności.  Drogi  III  i  IV kategorii  utrzymania  to  drogi  mniej  ważne,  one  są 
odśnieżane na całej długości, posypywane tylko na tych newralgicznych punktach np. 
przy  przejściach  dla  pieszych,  przystankach  autobusowych,  skrzyżowaniach 
i   wzniesieniach.  To  wykonawca,  który  wygra   przetarg  ma  w  tzw.  standardzie 
przygotować materiał,   czuwać całą noc i ruszać do akcji nie koniecznie po telefonie 
pracownika  Urzędu  lecz  według  jego  rozeznania.  Ryczałt  jest  dwustronnie 
ryzykowny dla wykonawcy jak i  dla zamawiającego, jeśli  zimy nie ma, to gmina 
płaci wykonawcy za gotowość ale jeśli jest zima duża to wykonawca może na tym 
stracić.  Druga  część  wynagrodzenia  to  jest  wynagrodzenie  kosztorysowe, 
wykonawca na etapie przetargu określa stawkę jednej  roboczogodziny całego sprzętu 
zestawu 1 roboczogodziny ośnieżania i 1 roboczogodziny zwalczania gołoledzi i to 
jest  na dodatkowe wezwanie.  Jeśli  chodzi  o miasto to  odpowiedzialny pracownik 
reaguje  i  zleca  wykonawcy  i  ma  to  zrealizować  w  ciągu  4  godzin.  Na  terenach 
wiejskich wykonawca szuka sobie podwykonawców na ogół to są podwykonawcy 
miejscowi np.  rolnik który posiada sprzęt.  Realizacja  odbywa się  na interwencję 
sołtysa wsi lub na podstawie własnych obserwacji jeżeli sytuacja tego wymaga np. 
śnieżyce. Jeśli byłaby konieczność interwencji  w listopadzie to wykonawca jest na to 
przygotowany. Dróg na terenie gminy jest sporo i nie da się ich wszystkich utrzymać, 
jeśli  to  są  drogi  do  pojedynczych  posesji  to  w  kryzysowych  sytuacjach  są 
utrzymywane.

Radny A. Hałuszka zadał pytanie odnośnie  utrzymania zimowego przez właścicieli 
posesji,   chodnika,  który  przylega  do  danej  posesji   oraz  jak  wygląda  sprawa 
usuwania błota  pośniegowego ponieważ  część ludzi  ma to zlecone.  Dalej  dodał, 
ludzie czasami usuwają błoto pośniegowe bliżej jezdni a jadący pług przesuwa to na 
chodnik i  trwają przepychanki.
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Pan W. Putyrski wyjaśnił, taki stan rzeczy jest dla Urzędu utrapieniem i jeśli się tego 
nie rozwiąże,  tak jak ze śmieciami, że gmina bierze wszystko, to te problemy będą 
i nie da się  tego  zorganizować w jednym czasie. Są takie  gminy, które płacą tzw. 
„pseudo podatek”. Najlepszym rozwiązaniem byłaby dowolna opłata.

Radny A. Hałuszka dodał, może  należałoby zmobilizować Straż Miejską aby się tym 
bardziej zajęła, dużo zależy  finalnie od człowieka.

Przewodniczący komisji  dodał, jest też taka sytuacja, że jedzie pług gdzieś w polach 
tam gdzie są posesje, dojeżdża do pewnego momentu, dalej nie odśnieża  mimo, że 
dalej są też zabudowania, mieszkają 2 lub 3 rodziny i takie kwestie do kogo zgłaszać. 

Pan W. Putyrski dodał, generalnie najlepiej takie sytuacje zgłaszać do sołtysa wsi lub 
zgłosić do Urzędu i wątpliwości będą przez  pracowników  rozstrzygnięte.

Radna J. Durejko poruszyła temat odśnieżania do kilku zabudowań, które  należą do 
Nowej Wsi, bliżej im do Siedliska. Jak odśnieżają Siedlisko to ich  pomijają. Czy 
można by ich włączyć do odśnieżania wsi Siedlisko. Jeśli chodzi o przyłączenie tych 
zabudowań do wsi Siedlisko, to ponoć nie jest to wielki problem.

Pan W. Putyrski  wyjaśnił, to zależy  od sołtysa i on ma generalnie najwięcej   do 
powiedzenia,  jest  to  do  załatwienia,  wystarczy  zgłosić   w Urzędzie.  Jeśli  chodzi 
o  przetarg  na  oczyszczanie  zimowe  to  powinien  być  rozstrzygnięty  jeszcze 
w listopadzie. Gdyby były jakieś proceduralne względy, to zawsze jest możliwość 
zamówienia  z wolnej ręki.

Radna  J.  Durejko  zwróciła  się  z  zapytaniem  o  równiarki  sołeckie,  czy  one  też 
odśnieżają. Dalej dodała, okazuje się  teraz, że nie można mieć paliwa na te równiarki 
a  są  to  pojazdy  nie  jeżdżące  i   powstał  problem.  Dotychczas  jak   sołtysi  mieli 
równiarki, to te drogi sobie utwardzali a w tej chwili sołtys nie może zabezpieczyć 
paliwa bo się okazało, że dana równiarka sama nie jeździ i nie można na nią zakupić 
paliwa bo to nie jest pojazd.

Pan W. Putyrski wyjaśnił, wykonawca może ten sprzęt wykorzystywać ale on nie jest 
generalnie  ujmowany.  Sprawa  równiarek  jest  generalnie  do  dogadania  między 
generalnym wykonawcą, podwykonawcą  i  sołtysem.

Przewodniczący komisji dodał, temat równiarek będzie się  jeszcze poruszać, może 
spółka gminna, w której gmina  ma 100% udziałów  gdyby miała taki sprzęt, to może 
ona by świadczyła usługi  częściej niż dotychczas  to się dzieje.

Pan W. Putyrski wyjaśnił, z punktu widzenia formalnego, jeśli chodzi o zamówienia 
publiczne, to jeśli w działalność spółki  w  80%  jej przychody  pochodzą  od gminy 
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i  pakiet  kontrolny   udziałów  ma   gmina,  to   może  zlecać  zadania,  które  są 
statutowymi  działaniami tej spółki np. ZIK i  zmienić umowę na tyle aby zakres 
działalności  jej obejmował też utrzymanie dróg. Byłoby więcej pieniędzy na to ale 
czy to będzie taniej.

Radny A. Hałuszka dodał, czy ta spółka  byłaby w stanie wykonywać takie prace, 
może oni mają dość dużo swojej pracy.

Pani A. Warnkowska dodała, dowiadywała się w tej sprawie i jest taka możliwość 
gdyby  gmina  podpisała  z  rolnikiem umowę  nieodpłatnego  użyczenia  sprzętu  np. 
ciągnika na rzecz równania i można wtedy zakupić paliwo ale w naszej gminie tego 
zrobić nie można, w  innych gminach takie coś stosują. Ostatnio była na konferencji 
w Tarnówce, okazało się, że fundusz sołecki ma jakieś prawo ale do końca nikt nie 
potrafi wytłumaczyć jak go stosować, a  na poszczególnych szkoleniach, szkolący 
inaczej interpretują  fundusz sołecki.

Radna J.  Durejko zwróciła się z  zapytaniem do burmistrza o wyjaśnienie  sprawy 
zakupu paliwa do równiarek. Tak  jak  poinformowała pani A. Warnkowska  inne 
gminy robią to na zasadzie umowy użyczenia sprzętu i sołtysi zakupują paliwo do 
równiarek  na utrzymanie dróg- może u nas  wprowadzić.

Burmistrz  K. Czarnecki  wyjaśnił,  kupuje się paliwo  do sprzętu którego nie ma, to  
tak  nie  może  być.  Kupuje  się  olej  napędowy  do  kosiarki  na  benzynę  i  jak 
wytłumaczyć taką sytuację  kontrolującemu.

Przewodniczący komisji poprosił burmistrza aby zorientował się, czy jest możliwość 
nieodpłatnego podpisania umowy użyczenia.  

Ad 5) Informacja o przeprowadzonym  przeglądzie sal, świetlic i remiz OSP na 
terenie gminy Trzcianka.
Przewodniczący  komisji  wyjaśnił,  zgodnie  z  ustaleniami  na  komisji  sierpniowej 
oddelegowano trzech członków komisji w składzie: J. Durejko, W. Kilian i Z. Czarny 
do  przeglądu   świetlic,  sal,  remiz  OSP  i  placów  zabaw.  Dalej  dodał,  odbyto 
dwudniowe  objazdowe  spotkanie  z  którego  sporządzono   protokół.  Następnie 
omówił   protokół  z przeprowadzonego  przeglądu. Protokół  w załączeniu.
Po  odczytaniu  protokołu odbyła się krótka dyskusja.

Przewodniczący  komisji  zwrócił  się  z  zapytaniem   do  burmistrza,  czy  istnieje 
możliwość sprzedaży świetlicy wiejskiej w Straduniu. Pani sołtys twierdzi, że sala ta 
jest za duża.
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Burmistrz   K.  Czarnecki   wyjaśnił,  jeśli  będzie  wniosek  komisji,  to  będzie 
sporządzona wycena i będziemy sprzedawać.
Dalej dodał, państwo uzasadniacie, że ludzie  wynajmują sale  a za wynajem sal jest 
w skali roku 9 tys zł. 

Przewodniczący komisji dodał, komisja stwierdziła  stan na dzisiaj i nikt nie wymaga 
w  tej  chwili.  To  nie  są  potrzeby  aby  miały  być  w  tej  chwili  robione,  to  jest  
stwierdzenie stanu faktycznego.

Burmistrz  K. Czarnecki  dodał, rozumiem, że na sesji przez dwa lata nie będzie 
poruszany ten temat. Jeśli  chodzi o sale, to np. w Niekursku jest sala  po remoncie 
a w nią  trzeba włożyć kolejne 300-400 tys zł po to aby w skali roku dostać 1500 zł 
za jej wynajem,  co to jest za rachunek ekonomiczny. Sala jest użytkowana, jak jest 
wesele  lub  zebranie  wiejskie  i  to  wszystko.  Można  podnieść  standard  do  góry 
a  społeczeństwo  nie  będzie  się  aktywizować  a  tam  gdzie   społeczeństwo  się 
aktywizuje to widać,  sale „żyją” i warto inwestować.  Przykładem drugim jest sala 
we  Wrzącej,  będą  pieniądze  wydane,  będzie  piękny  budynek  ale  po  spotkaniu 
z mieszkańcami  nie widać aktywności. Będzie piękny budynek i nic nie będzie się 
w nim działo. Jeśli chodzi o  samochód  dla OSP, to najpierw  należy doprowadzić 
do dobrego stanu budynki  z zapleczami.

Radna J.  Durejko dodała,  aby sale w pełni   były wykorzystane  to powinny być 
zmienione standardy tych sal. W każdej jednej miejscowości w której komisja była 
każdy  sołtys  powiedział,   jeżeli  jakość  sal  by  się  zmieniła,  to  z  wynajęciem nie 
będzie  żadnego problemu.  Dalej dodała, jeśli chodzi o aktywność  mieszkańców 
wsi, to mamy aktywne: Przyłęki, Rychlik, Stobno, Łomnica, Pokrzywno, Biała ale 
gdyby poprawiło się im standard to byłoby inaczej. 
Komisja oceniła stan sal świetlic, remiz  na dzień dzisiejszy i nie jest to wniosek do 
budżetu,  który  ma  być  zrealizowany   np.  w  roku  2017.  Dalej  stwierdziła,  że 
w  budynku  we  Wrzącej   jest  naprawdę  tragicznie,  bałagan,  nic  nie  posprzątane. 
Gdyby było widać, że ci ludzie tam dbają, a tak nie jest i trzeba by się zastanowić czy 
remontować im tą salę.

Radny Z. Czarny dodał, wiele tych świetlic we wsiach poprawiło się na lepsze, to 
zależy od ludzi  i jak nie ma dobrego gospodarza,  sołtysa,  to nic nie będzie się 
działo. Można przeznaczać ogromne pieniądze i nic to nie da, bo tam nic nie będzie 
przykładem jest niestety wieś Wrząca.  Na szczycie  budynku gzymsy poodpadały, 
sufit się wali, deski  widać, trzcinę poniemiecką, na podłodze leżały stare  dokumenty 
i aby tego nikt nie sprzątnął, to o czymś świadczy. 
Drugi przykład Wapniarni Pierwszej, to aż się prosi aby im pomóc.  Robią co mogą 
wspólnymi  siłami   aby  świetlica  funkcjonowała.  Trzeba  by  im  pomóc  jakieś 
ogrzewanie ponieważ palą w kuchni tzw. westfalce.
Dalej  poruszył  temat  świetlicy  w Radolinie,  oddano,  sprzedano  piękny budynek 

5



w centrum wsi, część jest pusta a część jest mieszkalna, jak można było tak zrobić. 
Radna J. Durejko wyjaśniła radnemu Z. Czarnemu, że sprzedaż  była  dawno temu za 
zgodą mieszkańców.

Przewodniczący komisji  dodał,   sołectwa  dużo robią w ramach swoich środków. 
Potrzeb w sołectwach jest wiele i  nie  zawsze to muszą być duże pieniądze. Jeśli 
chodzi  o  świetlicę  we  Wrzącej,  to  jest  pytanie  czy  jest  im  potrzebna  kiedy 
mieszkańcy nie przejawiają inicjatywy.

Radny  A.  Hałuszka  przytoczył  przykład,  koło  Sierakowa  w  małej  miejscowości 
mieszkańcy, w starych pomieszczeniach  gospodarczych  założyli  skansen ginących 
zawodów na wsi i pokazują jak kiedyś wyglądała masarnia,  mleczarnia, kowalstwo. 
Okazało  się,  że  do  tego  skansenu   ludzie  z   całej  Polski  zaczęli   przyjeżdżać 
i korzystać z tego miejsca. Wszystko zależy od aktywności naszych sołectw aby coś 
się działo. Co do samych  standardów, że należy je podnieść, to jest racja aby ludzie 
mogli   gdzie  organizować różne  imprezy.  Dalej  poruszył  temat  tzw.  inkubatorów 
w Wieleniu gdzie każdy rolnik  będzie mógł sobie przyjść i przetworzyć żywność 
(w słoiki) na potrzeby  takie aby można było to sprzedać np. na rynku obecnie tego 
nie można robić. Może można by w tych świetlicach  coś  podobnego założyć, gdyby 
była taka kuchnia, sanitariat  zatwierdzony przez sanepid  i koła gospodyń mogłyby 
tą ścieżką  iść i działać w tych świetlicach. Nie może to być tylko budynek ale  musi  
być   też   sprzęt,  sam  budynek  nic  nie  daje.   Ludzi  musi  przyciągnąć  dobra 
infrastruktura, nie może to być tylko budynek, jak będzie sprzęt to do sprzętu przyjdą 
ludzie np. siłownia, plac zabaw.

Radny  R.  Wilant  przytoczył  przykład  we  wsi  Biała.  Z  panią  sołtys  jak  po  raz 
pierwszy  zorganizowali  festyn,  to  wszystkie  pieniądze  poszły  na  zakup  sprzętu. 
Wcześniej  były robione imprezy i tych  pieniędzy nigdy nie było. Zakupiono taczki, 
kosiarki, grabie a obecnie zakupiono namiot i ludzie widzą, że coś się dzieje we wsi. 
Dalej dodał, sala w Białej też nie nadaje się do tego aby  robić w niej  jakieś  imprezy 
(  pomieszczenie  kuchenne  nie  przystosowane  ).  Koło  gospodyń  wiejskich  było 
prężne ale z chwilą jak został zabrany klub na bibliotekę, wszystko się rozpadło.
Następnie  zwrócił  się  z  prośbą  do burmistrza   o  naprawienie  wszystkich  usterek 
w  remizie  OSP  (  okna  nie  obrobione,  pęknięcia  które  były  naprawiane  znowu 
popękały ).  Stwierdził,  że jeśli  chodzi  o samochód strażacki,  to nie jest  sprawny, 
psuje się silnik.

Radna J. Durejko dodała, pani sołtys wsi Stobno  też zwraca się z prośbą o usunięcie 
usterek po remoncie, nie wie jak prosić tego pana, który robił remont, przychodzi 
i nie kończy jak należy.

Przewodniczący komisji stwierdził, dużo jeszcze jest do zrobienia ale bardzo dużo 
zostało  już  zrobione:  place  zabaw  są  w  każdej  wsi,  świetlice  są,  część  jest  po 
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remoncie, w niektórych  przypadkach tylko trzeba dopilnować wykonawcę. Remonty 
są robione z unijnych pieniędzy, warto by rozpatrzyć też możliwość sprzedaży tej sali 
w  Straduniu   i  można  by  za  te  pieniądze  wybudować   nowy  obiekt.  Z  objazdu 
najbardziej  do rozpatrzenia jest sprawa  sali  w Straduniu i  Wrzącej.

Radny J.  Łastowski dodał,  komisja  wykonała dużą pracę ale to co jest  napisane 
w protokole, to jest zakres prac na  20 lat i do tej sprawy trzeba jakoś podejść. Należy 
wspólnie albo burmistrz nam zaproponuje, że w tym roku to zrobimy a w następnym 
co innego. Należałoby się wspólnie spotkać, sołtysi, burmistrz i komisja aby ustalić 
priorytety. 

Radna  J.  Durejko  zaproponowała  by  w  sprawie  remontu  świetlic  zorganizować 
spotkanie  z  sołtysami  wsi,  burmistrzem,  Komisją  Środowiska  i  Rozwoju  Wsi 
i  ustalić  ewentualne  zadania  do  realizacji  na  poszczególne  lata.  Wnioskuje  aby 
następne posiedzenie komisji zorganizować razem z sołtysami i burmistrzem

Przewodniczący  komisji  dodał,  w  sprawie  Stradunia,  rada  sołecka  powinna 
zorganizować  zebranie  wiejskie  na  którym powinni   odnieść  się  do  tego.  Niech 
wiedzą,  że  publicznie  deklaracja  taka  będzie  postawiona,  że  jeżeli   ten  budynek 
burmistrz  zgodzi  się  sprzedać,  to  pieniądze  będą  przeznaczone  na  nowe  lokum, 
ustalić gdzie by to ewentualnie miało być postawione ( działka), jaka ma być  duża 
sala  i  w  jakich  warunkach   miało  być  to  robione   czy  sprzedaż  pokryje  koszty 
budowy nowego obiektu. Dodał, należałoby rozpatrzyć możliwość usunięcia drzew 
w  Pokrzywnie,  teren  jest  Agencji  Nieruchomości   Rolnej,  może  można  by 
w porozumieniu, sprawę wycinki drzew załatwić i nie musi to być na koszt gminy.

Radny  Z.  Czarny  stwierdził,   pani  sołtys  wsi  Wapniarnia  Pierwsza  zgłosiła,  że 
skradziono kostkę, która była złożoną przed świetlicą a w Teresinie skradziono ciężki 
stół, ławkę i dwa krzesła przy placu zabaw.

Radny J. Łastowski dodał, jeśli w budżecie gminy jest uchwalona określona kwota 
na  remonty  świetlic,  to  wiedząc  ile  mamy pieniędzy  możemy manewrować  tymi 
środkami i np. to zrobimy w tej wsi a to zrobimy w tej wsi.

Radna J. Durejko nie może być tak, że jak będą większe wpływy za wynajem, to 
wtedy  będziemy  je  remontować.  Większy  wpływ  za  wynajem  będzie,  jeśli  ta 
świetlica będzie przedstawiała jakiś standard.

Przewodniczący komisji dodał, w czwartek przed sesją  jest spotkanie z sołtysami 
wsi, cała komisja została zaproszona na to spotkanie. Można by  na tym spotkaniu 
poruszyć temat  sali  w Straduniu  i Wrzącej. Spotkania w kwestii remontów, potrzeb 
wiejskich nie  będzie się  organizować. Objazd miał  na celu zapoznanie z sytuacją 
rzeczywistą,  wnioski jakie się nasuwają są właściwe i są efektem tego objazdu.
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Radny A. Hałuszka dodał, wsie które mają przygotowane plany  odnowy wsi, czy 
rewitalizacyjne, to powinno  być  bazą  jeśli chodzi  o skalę inwestycji w danym 
sołectwie.  To czy my jako komisja   pojedziemy w jedno miejsce,  ocenimy dany 
budynek to jest jedna sprawa, mieszkańcy sami powinni  wyrazić w takim planie 
odnowy wsi,  co  chcieliby  aby  na  ich  terenie  zrobić  i  na  bazie  tego  robić  ruchy 
budżetowe. Plany są potrzebne chociażby do uzyskania tych środków zewnętrznych. 
Ludzie są zniechęceni sytuacją, że te plany są odrzucane przez Urząd Marszałkowski, 
z jednej strony zachęcają – pan Ignasiński zachęca, pan Porzucek, a potem Urząd 
Marszałkowski nie przeznacza wystarczających środków.

Ad 6 ) Analiza materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 
Członkowie komisji analizowali następujące projekty uchwał:
1.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
gminy Trzcianka na lata  2016-2032.

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  w dniu 24.10.2016 r. zapoznała się z projektem  
uchwały.

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 r. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  w dniu 24.10.2016 r. zapoznała się z projektem  
uchwały.

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/128/15 Rady Miejskiej 
Trzcianki z dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016 rok. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  w dniu 24.10.2016 r. zapoznała się z projektem  
uchwały.

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/148/16 Rady Miejskiej 
Trzcianki  z  dnia  4  lutego  2016  r.  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2016-2019. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  w dniu 24.10.2016 r. zapoznała się z projektem  
uchwały.

5.  Projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowego  trybu  umarzania  należności 
pieniężnych za lokale mieszkalne stanowiące własność gminy Trzcianka. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  w dniu 24.10.2016 r. zapoznała się z projektem  
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uchwały.
Pani  G.  Zozula  wyjaśniła,  w  projekcie  chodzi  o  te  osoby,  które  mają  zaległości 
finansowe aby  wyjść  do nich  naprzeciw i  umożliwić  im  spłatę   tych zaległości 
a reszta zostanie umorzona,  co z tego wyjdzie trudno powiedzieć.

6.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zaliczenia  dróg  do  kategorii  dróg  gminnych  
i ustalenia ich przebiegu.
Pani  G.  Zozula  wyjaśniła,  jest  nowa  pani   zatrudniona  w  referacie,  która  robi 
porządek  z drogami, wpisuje je do rejestrów, stąd te projekty uchwał i kategorie dróg 
gminnych.

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  w dniu 24.10.2016 r. zapoznała się z projektem  
uchwały.

7.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zaliczenia  dróg  do  kategorii  dróg  gminnych  
i ustalenia ich przebiegu.

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  w dniu 24.10.2016 r. zapoznała się z projektem  
uchwały.

8. Projekt uchwały w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka.

Pani G. Zozula wyjaśniła,  jest to wykaz aktualnych planów, które są realizowane, 
jakie są do realizacji, co jest w trakcie.

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  w dniu 24.10.2016 r. zapoznała się z projektem  
uchwały.

9. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Trzcianki  w  rejonie  
ul. Ogrodowej i ul. Powstańców Wielkopolskich.

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  w dniu 24.10.2016 r. zapoznała się z projektem  
uchwały.

10.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Trzcianki  w  rejonie  
os. Stanisława Poniatowskiego.  
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Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  w dniu 24.10.2016 r. zapoznała się z projektem  
uchwały.
11.  Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  powiatowi 
czarnkowsko-trzcianeckiemu. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  w dniu 24.10.2016 r. zapoznała się z projektem  
uchwały.

12. Projekt uchwały przystąpienia gminy Trzcianka do projektu pozakonkurso-
wego oraz wyrażenia zgody na zawarcie z powiatem czarnkowsko-trzcianeckim, 
gminą miasta Czarnków, gmina Lubasz oraz gminą Czarnków partnerstwa na 
rzecz  realizacji  projektu  pozakonkursowego  „Poprawa  dostępu  do  usług 
społecznych w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim”, realizowanego w ramach 
Poddziałania  7.2.1  Usługi  społeczne  –  projekty  pozakonkursowe  realizowane 
przez  jednostki  samorządu  terytorialnego  i  ich  jednostki  organizacyjne  w 
ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 
2020.

Pani  G.  Zozula  wyjaśniła,  Powiatowe  Centrum  Pomocy  Rodzinie  przygotowuje 
projekt z którego wynika, że  możemy otrzymać za darmo asystenta rodziny przez 
dwa lata, więc należało przystąpić do tego porozumienia aby skorzystać z tego.

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi w dniu  24.10.2016 r. pozytywnie zaopiniowała  
projekt uchwały  w głosowaniu:    za-  9, przeciw-  0, wstrzymało się-  0.

13.Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 
jako  podstawa  obliczenia  podatku  rolnego  na  obszarze  gminy  Trzcianka  na 
2017 r .
Przewodniczący komisji odczytał  uzasadnienie do projektu uchwały.
Komisja zaproponowała, aby utrzymać cenę żyta na tym samym poziomie jaki  jest.

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi w dniu  24.10.2016 r. pozytywnie zaopiniowała  
projekt uchwały  w głosowaniu:    za-  9, przeciw-  0, wstrzymało się-  0.

Ad 7 ) Sprawy różne.
Nie było  spraw zgłoszonych przez członków komisji.

Ad 8 ) Wnioski komisji.
Członkowie komisji nie   przedłożyli  nowych wniosków.
Pani A. Warnkowska zwróciła się z prośbą do pani G. Zozuli -Zastępcy Burmistrza 
o  zorganizowanie  szkolenia   dla  Liderów  odnowy  wsi  aby  uzyskać   dodatkowe 
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punkty. Dalej dodała,  pani skarbnik  poinformowała, że  nie ma na to pieniędzy. 
Na zapytanie pani G. Zozuli, w jakiej wysokości są te szkolenia- wyjaśniła, że jest to 
kwota  1000  zł   od  jednej  wsi  a  są  cztery   wnioski,  które   mogą  wziąć  udział 
w  jednym szkoleniu.  Czyli  4000 zł  na ten rok aby cztery wnioski   miały  plan 
strategii sfinansowany i to jest max liczba uczestników szkolenia. 

Ad 9) Zamknięcie posiedzenia.
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia komisji, Przewodniczący komisji 
ogłosił zamknięcie posiedzenia.

            Protokolant Przewodniczący komisji

     Danuta Komarnicka                                         Wincenty  Kilian
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